
     
 
 

Він дарував житло людям 

 

 
Павло Володимирович Бондаренко, головний будівельник ба-
гатоповерхівок Кузнецовська, 20 років очолював управління «Енерго-
житлобуд». При ньому було введено 80 відсотків житлових будинків 
міста. Він очолив БУ-2 в 1975 році, в найважчі для становлення 
колективу будівельників роки, коли залізобетонні панелі возились 
автомобілями із Бурштина. Тоді будувалися перші в місті будинки 
№№6, 7, 8, 9, 10, Найбільш напруженими були 1979-1980 рр., пере-
дпускові для І блока РАЕС. Саме тоді бурхливо росли колективи 
монтажників і персонал станції. Тож щороку вводилося по 12-13 
житлових будинків, як на конвейєрі щомісячно здавався один із них. 
Від начальника БУ-2 вимагалася напруга усіх сил і волі, витримка й 
наполегливість як у питанні поставок конструкцій та матеріалів, так і в 
роботі з людьми в бригадах. Адже контроль за планами будівництва 
був дуже строгий, і здійснювали його Міненерго СРСР, Міненерго 
УРСР та партійні комітети всіх рівнів. Вимагалась жорстка дисципліна 
праці і беззастережне виконання денних завдань монтажними, 
сантехнічними і оздоблювальними бригадами БУ-2. Часом робітники 



ремствували, жалілись на перевантаження, оскільки роботи велись 
цілодобово у три зміни. 
Можна по-різному ставитися до того часу, що названий «застоєм», але 
факти - річ уперта, і нікуди не діти головного: з 1974 по 1986 рік були 
введені в дію три блоки РАЕС з величезним комплексом споруд і 
промислових баз як на проммайданчику, так і в місті. За цих 
дванадцять років збудоване саме місто, в якому введено більше 200 
тисяч метрів квадратних житла, школи, дитячі садки, магазини та інші 
об'єкти соцкультпобуту. 
Цей трудовий подвиг був належно оцінений, і велика група 
будівельників, монтажників, експлуатаційників була нагороджена 
орденами й медалями СРСР. У тому числі й начальник БУ-2 
П.Бондаренко та інші працівники цього управління 
Під керівництвом Павла Володимировича житлові будинки 
споруджувалися до 1995 року. Це стало головним змістом його життя, 
результатом, яким можна і треба пишатися. Адже майже все 
населення нашого міста живе у будинках зведених БУ-2. Тому ми 
вдячні за тепло й затишок наших осель саме Павлу Володимировичу 
Бондаренку, - чиє ім'я сподіваюсь, пам'ятатимуть і наші нащадки. 
 
 
 


